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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 2. juli 2013 stillet 
følgende spørgsmål nr. 508 (Alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter 
ønske fra Per Clausen (EL).

Spørgsmål 508:

”Kan ministeren redegøre for årsagerne til, at man valgte ikke at gennemføre 
anbefalingerne fra Europarådet vedrørende chinchillaer, og vil ministeren sikre, at det sker 
snarest muligt?”

Svar:

Jeg har forelagt spørgsmålet for Fødevarestyrelsen, som oplyser følgende, hvortil jeg kan 
henholde mig:

”Europarådets rekommandation vedrørende pelsdyr af 22. juni 1999 fastsætter en række 
anbefalinger vedrørende hold af chinchillaer dels i form af egentlige krav, dels i form af 
retningslinjer. For så vidt angår minimumsplads til chinchillaer indeholder Europarådets 
rekommandation alene retningslinjer, idet det blev vurderet, at der ikke var tilstrækkeligt 
grundlag til at fastsætte egentlige pladskrav. I forbindelse med udstedelsen af 
bekendtgørelse nr. 1734 af 22. december 2006 om beskyttelse af pelsdyr gennemførte man 
alle Europarådets krav for chinchillaer.

Fødevarestyrelsen vil nu undersøge, om der skulle være kommet ny viden på området, der 
vil kunne indgå i overvejelser vedrørende en eventuel justering af pladskrav for 
chinchillaer.”
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